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P r o t o k ó ł  Nr XIII/2011 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej  w dniu 28 października 2011r.  w sali Urzędu Gminy           
w Kotlinie w godz. od 900 do 1215 

 

I. Otwarcie. 
                Otwarcia XIII sesji  dokonał Przewodniczący Rady Gminy Czesław Moch witając: 
Wójta Gminy Mirosława Paterczyka, Sekretarza Gminy Michała Urbaniaka, Skarbnika Gminy 
Irenę Antczak, radnych Rady Powiatu: Walentego Kwaśniewskiego i Tomasza Kosińskiego, 
sołtysów, radnych i redaktora Gazety Jarocińskiej. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził kworum, bowiem w sesji na 
ustawowy skład 15 radnych uczestniczyło 15. 
Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu.  
Rada Gminy minutą ciszy uczciła pamięć zmarłego  pierwszego po roku 1990  Starosty 
Jarocińskiego  Adama Kołodzieja. 
 
II. Porządek obrad. 
                 Przed przedstawieniem porządku obrad Wójt wnioskował o wprowadzenie do 
porządku obrad dwóch projektów uchwał w sprawie  zmiany treści Porozumienia zawartego 
w dniu 7 października 2008r. w sprawie powierzenia Gminie Jarocin przygotowania                   
i wykonania zadania p.n. „ Zorganizowanie i nadzór  nad funkcjonowaniem systemu 
gospodarki odpadami i osadami ściekowymi dla gmin objętych Porozumieniem wraz                 
z budową Zakładu Zagospodarowania Odpadów Jarocin z siedzibą w Witaszyczkach                  
z ewentualnymi punktami przeładunkowymi” i w sprawie uchwalenia na rok 2012 rocznego 
programu współpracy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami  oraz projektu 
opinii w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Wójta Gminy Kotlin o dofinansowanie budowy 
drogi transportu rolniczego. 
Za uzupełnieniem  porządku obrad o punkty  zgłoszone przez Wójta głosowało 15 radnych. 
Porządek obrad przedstawiony przez Przewodniczącego Rady: 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XII 

sesji Rady. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie od XII sesji Rady oraz                       

z wykonania uchwał Rady. 
7. Przyjęcie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Kotlin za rok szkolny 

2010/2011. 
8. Przyjęcie informacji o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2010. 
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9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości, 
-określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 
- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wzorów formularzy, 
- obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia podatku 
  rolnego na 2012 rok, 
- zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
  ścieków, 
- ustalenia opłaty za przyjęcie nieczystości ciekłych gromadzonych w zbiornikach 
  bezodpływowych dowożonych do punktu zlewnego gminnej oczyszczalni ścieków 
  w  miejscowości Wyszki, 
- ustalenia opłaty za składowanie odpadów na składowisku odpadów komunalnych  
  w Kotlinie, 
- wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 4 lat i 10 lat umów dzierżawy 
   nieruchomości, 
- wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, 
- skargi dotyczącej działalności Wójta Gminy, 
- wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 lat umów dzierżawy  
   nieruchomości, 
-  zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
   oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2011 rok, 
- zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kotlin na 2011 rok, 
- zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na 
   lata 2011 – 2016, 
- uchwalenia na rok 2012 rocznego programu współpracy z organizacjami 
   pozarządowymi i innymi podmiotami, 
- zmiany treści Porozumienia zawartego w dniu 7 października 2008r. w sprawie  
   powierzenia Gminie Jarocin przygotowania i wykonania  zadania p.n. 
   „ Zorganizowanie  i nadzór nad funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami  
    i osadami ściekowymi dla gmin objętych Porozumieniem wraz z budową Zakładu 
   Zagospodarowania Odpadów Jarocin z siedzibą w Witaszyczkach z ewentualnymi  
   punktami przeładunkowymi”. 

10. Podjęcie opinii  w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Wójta Gminy Kotlin o 
dofinansowanie budowy drogi transportu rolniczego. 

11. Wolne głosy i wnioski. 
12. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XII sesji Rady. 
13. Zamknięcie obrad. 

Porządek obrad ze zmianami przyjęto 15 głosami „za”. 
 
ad. 3 Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Gminy. 
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               Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Jolanta Urbaniak przedstawiła opinię pozytywną  
o treści protokołu z XII sesji, wnosząc o jego przyjęcie. 
Protokół  z XII sesji przyjęty został 15 głosami „za”. 
 
ad.4 Interpelacje i zapytania radnych. 
                Interpelacje i wnioski zgłosili: 
Radny Krzysztof Szyszka wnioskując o: 
- zamontowanie lamp  ulicznych przy ul. Reymonta, 
- usunięcie znaku przy ul. Kochanowskiego ograniczającego tonaż do 3,5 tony,  
  przypominając, że droga ta miała być drogą rolniczego korzystania, a obowiązujący znak    
  stanowi  ograniczenie dla prowadzącego działalność gospodarczą  przy ul. Dworcowej, 
- wprowadzenie zakazu zatrzymywania się  po lewej stronie  ul. Dworcowej od skrzyżowania  
  do apteki. 
Przewodniczący Czesław Moch zgłosił wniosek o ustawienie znaku przy ul. Kochanowskiego 
do 12 ton, przypominając, że  na ulicy tej obowiązywać miał zakaz jazdy tirów. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o kompleksowe wyregulowanie oświetlenia ulicznego, 
bowiem po awarii oświetlenia lampy świecą w dzień . 
Radny Włodzimierz Szymkowiak pytał  - jakie podjęto działania  w związku z ustanowieniem 
roku 2012 Rokiem Ks. Stanisława Rymarkiewicza? 
Radny Szymkowiak wnioskował o: 
-  wydanie okolicznościowego biuletynu o Ks. Rymarkiewiczu, 
-  zwiększeniu częstotliwości wyjazdów dzieci na basen, bowiem dzieci z przedszkola tylko raz  
   w roku  wyjeżdżają na basen. 
Radny Stefan Taczała  wnioskował o wydłużenie linii  kursu autobusowego z Jarocina  o 
godz. 16 przez Twardów do Racendowa.  Obecnie młodzież z Racendowa, Sławoszewa             
i Parzewa dojeżdżająca  do szkół  w Jarocinie  zmuszona jest wysiadać na przystanku               
w Twardowie  na Bączewiu i dalej iść   lub dojeżdżać do miejsca zamieszkania własnym 
środkiem lokomocji. Wydłużenie tej linii potrzebne jest od zaraz, a nie od nowego rozkładu 
jazdy- mówił radny. 
Radny Maciej Skowron wnioskował o ustawienie wiaty autobusowej przy ul. Poznańskiej      
w Kotlinie w kierunku Jarocina.  
Radny Szczepan Szymczak  wnioskował  ponownie o: 
- ustawienie tabliczki z numerem domu nr 53 w Magnuszewicach, 
- rozwiązanie odprowadzenia wody na skrzyżowaniu dróg w Magnuszewicach w kierunku  
  Prus,  
- wymianę żarówek oświetlenia ulicznego na osiedlu SML-W w Kotlinie przy ul. Powstańców  
  Wlkp. 
- założenie centralnego ogrzewania w budynku Szkoły Podstawowej w Magnuszewicach,  
  jedynej  w województwie Szkoły jak przypuszczał radny  z piecami kaflowymi. 
  Radny wnosił, aby zdecydować czy Szkoła ta ma być, czy nie, bowiem to od warunków jakie 
  mają dzieci stworzone zależy czy pozostaną w tej Szkole, czy przejdą do Szkoły w Kotlinie,  
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  tak jak zrobiło to 16 dzieci. 
 
ad.5 Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od XII 
sesji Rady. 
                  Przewodniczący Rady poinformował, że oprócz stałych czynności uczestniczył          
w zakończeniu  inwestycji – przebudowy drogi powiatowej  w Mieszkowie wybudowanej 
przy  udziale środków unijnych w ramach WRPO na lata 2007-2013. Budowę  realizował 
Powiat, a partnerem był samorząd Gminy Kotlin, przeznaczając na ten cel 20 tys. zł. 
Przewodniczący uczestniczył  w rozpoczęciu i zakończeniu festiwalu solistów i zespołów  
akordeonowych  w Kotlinie. 
20 października obecny był na V  Powiatowym Konkursie Piosenki Religijnej – „Papieskie 
śpiewanie” jaki odbył się w pałacu Radolińskich w Jarocinie, a organizatorem było 
Gimnazjum w Woli Książęcej i Parafia w Twardowie. 
21 października Przewodniczący  brał udział  w wieczornicy w Gimnazjum w Kotlinie 
poświęconej patronowi tej Szkoły z okazji Dnia Papieskiego. 
22 października na zaproszenie V drużyny harcerskiej  im. T. Kościuszki w Sławoszewie  brał 
udział w spotkaniu  - „Święta pieczonego ziemniaka”. 
12 października Przewodniczący brał  udział w uroczystości w której 9 par z gminy Kotlin 
obchodziło złote gody  - 50 lecie pożycia małżeńskiego. 
Poza tym brał udział w przygotowaniu materiałów  sesyjnych  oraz uczestniczył                        
w posiedzeniach   komisji Rady. 
                Następnie Przewodniczący  zapoznał Radę  z pismami skierowanymi do Rady Gminy, 
a adresowanymi do Przewodniczącego Rady: 

1) od Komitetu Rodzicielskiego przy Przedszkolu Publicznym w Kotlinie  o umożliwienie 
zatrudnienia pracownika obsługi  w Przedszkolu, 

2) od mieszkańców i właścicieli działek przy ul. Słonecznej w Kotlinie o zaplanowanie       
w budżecie Gminy na 2012  rok trwałego utwardzenia ulicy Słonecznej. 

               Przewodniczący  Rady odpowiadając na wniosek radnego Włodzimierz Szymkowiaka 
zgłoszony na poprzedniej sesji poinformował, że wniosek o zmianę nazwy Komisji Zdrowia, 
Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej  przez dodanie     
„ Kultury Fizycznej i Sportu” będzie rozpatrzony przy zmianie Statutu Gminy. 
Przewodniczący przypomniał, że Komisja Oświaty w zakresie działania ma zadanie w zakresie 
kultury fizycznej. 
 
ad.6 Sprawozdanie z działalności  Wójta Gminy w okresie od XII sesji Rady oraz                       
z wykonania uchwał Rady. 
                 Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych przez Radę na poprzedniej sesji  i o 
wydanych zarządzeniach w okresie międzysesyjnym złożone przez Wójta  stanowi  załącznik 
do  protokołu. 
                 Następnie  Wójt  złożył informację  o zadaniach zrealizowanych w okresie 
międzysesyjnym: 
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-  w dniu 28 września podpisano protokół odbioru końcowego budowy zespołu boisk  
    sportowych  ORLIK 2012, 
- dnia 10 października złożono  Powiatowemu Inspektorowi Nadzoru Budowlanego  
   w Jarocinie zawiadomienie o zakończeniu budowy sieci kanalizacji sanitarnej w Wilczy, 
-  trwają przygotowania do sporządzenia wniosku o umorzenie do 25% kwoty pożyczki  
   udzielonej ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
   Wodnej w Poznaniu na budowę sieci przesyłowej ścieków  sanitarnych Kotlin – Wyszki, 
-  w dniu 10 października podpisano umowę z Bankiem ING  Bank Śląski  oddział w Poznaniu 
   na udzielenie długoterminowego kredytu  w kwocie 1.600 tys. zł na sfinansowanie zadań  
   majątkowych Gminy, 
- 10 października dokonano otwarcia ofert  w przetargu  na przebudowę drogi gminnej  
  Wyszki – Magnuszewice i w dniu 24  października podpisano umowę na wykonanie  tego 
   zadania z Przedsiębiorstwem Budowlano- Handlowym MARZYŃSKI sp. z o.o. w Jarocinie, 
-  12 października podpisano umowę na zakup używanego samochodu dostawczego  na  
   potrzeby Urzędu Gminy, 
- 17 października podpisano umowę na budowę przyłącza wodociągowego do działki nr  
  476/1 przy ul. Poznańskiej nr 44 w Kotlinie za kwotę 15.989,54 zł, 
- 21 października dokonano odbioru końcowego: remontu ulicy Wąskiej w Kotlinie  na  
  odcinku 131 m i  budowy chodnika przy drodze powiatowej w Woli Książęcej. 
  Na podstawie podpisanego protokołu końcowego Gmina wystąpi do Starostwa 
   Powiatowego w Jarocinie o przekazanie dotacji  w kwocie 30.000,- zł na budowę chodnika 
   w Woli Książęcej. 
   Wójt poinformował również, że w okresie międzysesyjnym : 
-  uczestniczył w uroczystości przekazania inwestycji –  wybudowanej drogi powiatowej  
   w Mieszkowie, 
- uczestniczył w Zjeździe  OSP, 
- na zaproszenie  drużyny harcerskiej  przy Szkole Podstawowej w Sławoszewie  uczestniczył 
  w spotkaniu „Święta pieczonego ziemniaka”, 
- uczestniczył w wieczornicy w Gimnazjum w Kotlinie z okazji Dnia Papieskiego, 
-  uczestniczył  w uroczystości jubileuszu 50 – lecia pożycia małżeńskiego  9 par małżeńskich 
   z gminy Kotlin. 
Do sprawozdania Wójta Gminy nie wniesiono uwag.  
 
ad.7 Przyjęcie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Kotlin za rok szkolny 
2010/2011. 
                   Przewodniczący Rady poinformował, że temat ten szczegółowo omówiono na 
posiedzeniach komisji Rady, prosząc przewodniczących  komisji o przedstawienie opinii 
zarówno o tej informacji jak i o projektach uchwał. 
                     Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów Zdzisław 
Wodniczak  przedstawił pozytywną  opinię Komisji odnośnie informacji o stanie realizacji 
zadań oświatowych. Komisja zapoznała się z potrzebami w zakresie pomocy społecznej. 
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Uwagę zgłoszono do kryterium przyjmowania dzieci do przedszkola. 
Przewodniczący  Wodniczak poinformował, że Komisja zapoznała się z wykazem dróg 
transportu rolniczego  przedstawionym przez Wójta, które zamierza się wybudować w 2012 
roku.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał podatkowych: podatku od nieruchomości, 
opłaty targowej oraz obniżenia ceny żyta   do 42,- zł za  dt. Podatek rolny jak poinformował 
Przewodniczący Komisji wzrośnie o 23% w stosunku do roku ubiegłego, podkreślając, że nie 
był za tak wysokim wzrostem, z tym, że był odosobniony w tym i nie znalazło to zrozumienia. 
Jednak należy być zadowolonym, że nie jest to 74,18 zł jaką to cenę żyta  podał GUS. 
Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał dotyczące: zatwierdzenia taryf 
za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków, w tym wzrost opłaty z 6 do 8 zł  
od osoby za ścieki po zapewnieniu przez Wójta, że jeżeli komuś będzie się widziało za dużo, 
to może zgłosić się i Gmina założy mu licznik. Zdaniem Przewodniczącego Komisji będzie to 
mobilizacja do oszczędzania wody. Pozytywnie Komisja zaopiniowała także projekty uchwał 
w sprawie  opłaty za przyjęcie ścieków do gminnej oczyszczalni  ścieków, opłaty za 
składowanie odpadów na wysypisku odpadów.  
Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała wszystkie projekty uchwał będące w porządku 
obrad.  
               Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Bezpieczeństwa Publicznego          
i Ochrony Przeciwpożarowej  Stefan Taczała  poinformował, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała informacje o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy za rok szkolny 
2010/2011. Komisja zapoznała się z potrzebami w zakresie pomocy społecznej. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała wszystkie projekty uchwał  będące w porządku obrad 
dzisiejszej sesji. 
Komisja w wyniku głosowania wytypowała dwie drogi transportu rolniczego: ulicę 15 
Sierpnia i drogę  w Wilczy, których budowa w roku 2012  dofinansowana będzie przez 
Marszałka Województwa. 
                 Przewodniczący Rady odpowiedział na uwagi jakie zgłoszono na posiedzeniu 
Komisji Budżetowej  dotyczące kryterium  przyjęć do Przedszkola Publicznego w Kotlinie. 
Przewodniczący poinformował, że o kryteriach przyjęć mówiła dyrektor Przedszkola na 
posiedzeniu Komisji Oświaty w dniu 27 października. 
Kryterium jakim kierowano się to wiek  dziecka i wszystkie dzieci zgłoszone w ustalonym 
czasie zostały przyjęte.  Wnioski o przyjęcie zgłaszane po terminie będą pozytywnie 
rozpatrzone po rezygnacji innych dzieci i nie musi mieć dziecko ukończonych 3 lat. 
Przewodniczący Komisji Zdzisław Wodniczak uważał, że jeżeli dziecko we wrześniu nie miało 
ukończonych 3 lat, to nie powinno być przyjęte, bo nie spełniało kryterium. 
Przewodniczący Rady dalej wyjaśniał, że gdyby wszystkie wnioski  o przyjęcie złożono              
w terminie, to z pewnością w pierwszej kolejności przyjęte byłyby dzieci , które ukończyły 4 
lata.  Natomiast wobec tego, że były wolne miejsca Przedszkole  zachowało się poprawnie       
i przyjęto dziecko w wieku 2,5 lat. 
Przewodniczący  Wodniczak pytał – gdzie  jest ogłoszenie do kiedy należy składać wnioski? 
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Wójt, Skarbnik i Przewodniczący Rady  odpowiedzieli, że w Przedszkolu. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak uważał, że  termin zgłoszenia  do 15 kwietnia jest terminem 
mylącym, ponieważ rodzice  myślą, że wnioski można składać  do końca roku szkolnego. 
Radny Szymkowiak informował, że  jest jeszcze zapotrzebowanie na 22 miejsc w Przedszkolu. 
Przyjęcie jest jednak  niemożliwe z uwagi na warunki lokalowe w Przedszkolu. Natomiast 
ogłoszenie o terminie składania wniosków  było i w Przedszkolu i w Szkole Podstawowej. 
Zdaniem Wójta na ilość dzieci w Przedszkolu wpływ ma stosunkowo niska stawka opłaty. 
 Przewodniczący Rady wypowiedział się  za poprawą informacji   o terminie składania 
wniosków  o przyjęcie do Przedszkola np. poprzez sołtysów. 
                Następnie Przewodniczący Rady   przypomniał, że na posiedzeniu Komisji Oświaty 
Skarbnik zaproponowała wykreślenie w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Biblioteki przy 
Domu Kultury w związku z przeprojektowaniem  budynku, o czym nie mówiła na posiedzeniu 
Komisji Budżetowej. Przewodniczący pytał – czy dopisać Urząd Gminy w miejsce Biblioteki? 
Wójt i Skarbnik odpowiedzieli, że nie można dopisać Urząd Gminy, bowiem będzie to 
administracyjnie budynek zaliczany pod kulturę  i wtedy Gmina będzie mogła wystąpić do 
Lidera o środki. 
                 Następnie Przewodniczący Rady pytał Wójta  - czy aktualny jest zakup małego 
samochodu dla OSP Kotlin? 
Wójt odpowiedział, że nie. Odstąpiono od tego z przyczyn proceduralnych, bowiem  umowa 
na dostawę była nie do przyjęcia przez Gminę. W przypadku nie dotrzymania terminu Gmina 
musiałaby dołożyć do zakupu samochodu 130 tys. zł. 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy stanowi zał. do protokołu. 
 
ad. 8 Przyjęcie informacji o złożonych oświadczeniach majątkowych za rok 2010. 
                           Przewodniczący Rady  przedstawił  informację o  złożonych oświadczeniach 
majątkowych radnych za 2010 rok  oraz informację przesłaną przez Wojewodę 
Wielkopolskiego odnośnie oświadczeń majątkowych złożonych przez Wójta                                
i Przewodniczącego Rady informując, że oświadczenia te złożone zostały  w ustawowym 
terminie. 
Wójt przedstawił informację o złożonych oświadczeniach majątkowych  złożonych przez 
kierowników jednostek  oraz Sekretarza Gminy i Skarbnika Gminy, które również złożono       
w terminie. 
Informacje stanowią zał. do protokołu. 
 
ad.9 Podjęcie uchwał. 
                      Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał : 
1) w sprawie określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości 
     Uchwała Nr XIII/54/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 
     Wzrost podatku o 4,2%. 
2)  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 
      Uchwała Nr XIII/55/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 

 



8 
 

      Wzrost podatku  średnio o 4,2%. 
3)  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wzorów formularzy. 
     Uchwała Nr XIII/56/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 
4)  w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczenia 
      podatku rolnego na 2012 rok. 
      Uchwała Nr XIII/57/2011 podjęta została 14 głosami „za”, przy 1 głosie wstrzymującym  
      radnego Zdzisława Wodniczaka. 
      Obniżenie z 74,18 zł  podanej przez GUS  do 42,- zł za  1 dt. 
5)  w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  i zbiorowe 
      odprowadzanie ścieków. 
     Uchwała Nr XIII/58/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 
     Cena wody: 
     - dla gospodarstw domowych 2,17 zł za  m3 plus 8% VAT, 
     - pozostali odbiorcy  2,92 zł  za m3 plus 8% VAT. 
     Ścieki: 
      -  gospodarstwa domowe  2,96 zł za m3 plus 8% VAT, 
      - pozostali dostawcy  3,67 zł za m3 plus 8%  VAT, 
      - od osoby za miesiąc  8,00 zł  plus 8% VAT. 
6)  w sprawie ustalenia opłaty za przyjęcie nieczystości ciekłych gromadzonych w zbiornikach 
     bezodpływowych dowożonych do punktu zlewnego gminnej oczyszczalni ścieków 
     w miejscowości Wyszki. 
     Uchwała Nr XIII/59/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 
      Wzrost z 6,00 zł do 6,20 zł za m3. 
7) w sprawie ustalenia opłaty za składowanie odpadów na składowisku odpadów 
     komunalnych w Kotlinie. 
     Uchwała Nr XIII/60/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 
8)  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 4 lat i 10 lat umów dzierżawy 
     nieruchomości. 
     Uchwała nr XIII/61/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 
9) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości. 
     Uchwała Nr XIII/62/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 

 10) w sprawie skargi dotyczącej działalności Wójta Gminy. 
        Uchwała nr XIII/63/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 
        Rada Gminy uznaje się za niewłaściwą w sprawie będącej przedmiotem skargi, gdyż jej 
        rozstrzygnięcie należy do Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Kaliszu. 
11)  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 lat umów dzierżawy. 
        Uchwała Nr XIII/64/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 
12)  w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
        Alkoholowych  oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2011. 
       Uchwała Nr XIII/65/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 
13)  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kotlin na rok 2011. 
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        Uchwała Nr XIII/66/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 
14)  zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Kotlin na lata 
       2011 – 2016. 
        Uchwała Nr XIII/67/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 
15)  w sprawie uchwalenia na rok 2012 rocznego programu wspó łpracy z organizacjami  
        pozarządowymi i innymi podmiotami. 
        Uchwała Nr XIII/68/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 
16)  w sprawie zmiany treści Porozumienia zawartego w dniu 7 października 2008r. w sprawie  
        powierzenia Gminie Jarocin przygotowania i wykonania zadania p.n.  „ Zorganizowanie 
        i nadzór nad funkcjonowaniem systemu gospodarki odpadami i osadami  ściekowymi dla 
       gmin objętych POROZUMIENIEM  wraz z budową Zakładu Zagospodarowania Odpadów 
       Jarocin z siedzibą w Witaszyczkach z  ewentualnymi punktami przeładunkowymi”. 
       Uchwała nr XIII/69/2011 podjęta została 15 głosami „za”. 
Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad. 10  Podjęcie opinii w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Wójta Gminy Kotlin o 
dofinansowanie budowy drogi transportu rolniczego. 
                 Przewodniczący Rady poinformował, że  brał udział w posiedzeniach obu komisji 
Rady  i na posiedzeniu Komisji  Budżetowej radny Krzysztof Szyszka zgłosił budowę ulicy 
Cichej, a na posiedzeniu Komisji Oświaty  w głosowaniu Komisja wskazała drogi: przedłużenie 
ul. 15 Sierpnia i drogę w Wilczy. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że Rada ma dokonać wyboru dwóch dróg, których budowa 
dofinansowana będzie ze środków Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych. 
Przewodniczący pytał  - czy ktoś ma propozycje w jaki sposób dokonać wyboru dwóch dróg, 
czy dokonać wyboru z tych 3  czy 4 dróg, czy w tajnym g łosowaniu wybierać z 7 dróg? 
Wójt przypomniał, że na posiedzeniu Komisji Budżetowej radny Czesław Smoliński zgłosił 
drogę w Woli Książęcej. 
Przewodniczący Rady przyznał, że radny zgłosił tę drogę. 
Przewodniczący Rady ponownie pytał –czy wypisywać na kartce 7 dróg i w tajnym głosowaniu 
przez skreślenie radni wybiorą dwie drogi, z tym, że można pozostawić nie skreślone dwie lub 
jedną drogę? 
Radny Zdzisław Wodniczak wypowiedział się za głosowaniem tajnym. 
Radny Radosław Wałkiewicz wypowiedział się  za głosowaniem jawnym, proponując 
głosowanie nad każdą z 7 dróg. 
Przewodniczący Rady   tłumaczył, że jawne głosowanie  jest  trudnym sposobem głosowania 
nad 7 drogami. 
Radny Bogdan Pacholak  był za wyczytywaniem kolejno dróg i głosowaniem jawnym. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak wnioskował o przegłosowaniem sposobu głosowania. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie sposób głosowania, zadając pytanie  - kto  
z radnych jest za przeprowadzeniem tajnego głosowania? 
Za przeprowadzeniem tajnego głosowania  głosowało 8 radnych. 
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Wójt Gminy wymienił drogi, które wpisano na kartę do głosowania: ul.  Cicha, ul. 15 Sierpnia, 
drogi w: Woli Książęcej, Wilczy, Racendowie, Parzewie i Kurcewie. 
Następnie inspektor ds. obsługi  Rady  przystąpiła do przygotowania  kart do głosowania. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak pytał – dlaczego nie ma w wykazie drogi w Wyszkach za wsią, 
gdzie prowadzony jest kolektor ściekowy, a o której mówiono na zebraniu wiejskim ? 
Wójt  wyjaśnił, że  dyskutowano nad wieloma drogami ,a na rok 2012 radni typowali te 7 dróg, 
które wymienił. Na co sołtys Stefaniak odpowiedział, że w każdym pomieszczeniu rozmawia 
się inaczej. 
Następnie Przewodniczący Rady proponował powołanie Komisji Skrutacyjnej. 
Radni natomiast w dalszym ciągu dyskutowali nad przebiegiem głosowania. 
Wójt zwrócił się do Przewodniczącego Rady z propozycją głosowania jawnego.  
Niektórzy radni proponowali  wybór z 4 dróg. 
Przewodniczący Rady pytał radnych – czy wyrażają zgodę na przeprowadzenie głosowania 
jawnego?  
Wszyscy radni wyrazili zgodę na głosowanie jawne. 
Radny Bogdan Pacholak proponował wybór z 7 dróg podanych przez Wójta. 
Przewodniczący stwierdził, że  głosowanie  jawne nad 7 drogami nie jest to do końca 
poprawne. 
Po przygotowaniu kart do głosowania Rada Gminy postanowiła głosować  jawnie  nad 7 
drogami . 
Przewodniczący Rady informując, że każdy radny wybiera tylko 2 drogi, wymieniał kolejno 
drogi  według kolejności na karcie do głosowania i przystąpiono do głosowania  i tak za: 
1) ul.  Cichą głosował 1 radny, 
2) ul. 15 Sierpnia głosowało  13 radnych, 
3) drogą w Woli Książęcej  głosowało  8 radnych, 
4) drogą w Wilczy 8 radnych, 
5) drogą w Racendowie , Parzewie i Kurcewie  nie głosował żaden z radnych. 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie dwie drogi w Woli Książęcej i w Wilczy, 
które otrzymały równą ilość głosów. 
W ponownym głosowaniu  za drogą w Woli Książęcej  głosowało 8 radnych. Głosowanie nad 
drogą w Wilczy jest bezzasadne  - stwierdził Przewodniczący. 
Sołtys Żurek zabierając głos mówił, że sołtysi na spotkaniu sołtysów podawali inne drogi,  
w tym drogę Racendów – Twardów, typowo drogę  transportu rolniczego. 
Przewodniczący Rady potwierdził to co powiedział Wójt, że dyskutowano nad wieloma 
drogami. 
Wójt odpowiedział, że w 2010 roku też można było wnioskować  o dofinansowanie budowy 
dróg, a nie uczyniono tego. 
Następnie Przewodniczący Rady odczytał opinię nr 1/XIII/2011 Rady Gminy Kotlin w sprawie 
wyrażenia opinii o wniosku Wójta Gminy Kotlin o dofinansowanie budowy drogi transportu 
rolniczego. 
Opinia została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za”. 
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Rada Gminy  zaopiniowała pozytywnie wniosek Wójta złożony w Urzędzie Marszałkowskim 
Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu o dofinansowanie z Funduszu Ochrony Gruntów 
Rolnych  budowy drogi transportu rolniczego  w miejscowościach: 
- Kotlin  działka nr 361, odcinek długości 0,65 km, 
- Wola Książęca działka nr 6,  odcinek długości 0,54 km. 
 
ad.11  Wolne głosy i wnioski. 
                         Radny Krzysztof Szyszka pytał  w związku z poinformowaniem  przez 
Przewodniczącego Rady o wniosku jaki wpłynął od mieszkańców ul. Słonecznej o 
wprowadzenie do budżetu Gminy na 2012 rok budowy drogi  - czy od dzisiaj wnioski o 
inwestycje wpływają do Przewodniczącego i czy inni mieszkańcy też mają składać do 
Przewodniczącego? 
Radny Szyszka przypomniał, że wnioski te do końca września składa się Wójtowi Gminy. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że wniosek wpłynął w dniu 25 października i ma świadomość 
do jakiego terminu składa się wnioski ale jeżeli wniosek taki wpłynął to go odczytał. 
Przewodniczący przypomniał, że również Komitet Rodzicielski przy Przedszkolu  w Kotlinie 
złożył wniosek do Przewodniczącego Rady, a nie do Wójta pomimo, że organem prowadzącym 
jest Wójt. 
Przewodniczący powiedział, że jest taki odruch obywateli i mają do tego prawo. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o poprawę stanu nawierzchni  drogi Racendów – Lubinia 
Mała. Droga ta w latach poprzednich  przygotowana została przez mieszkańców w czynie 
społecznym pod ułożenie asfaltu. 
Radny Pacholak pytał – czy drogi  40 – 50 letnie dalej maja czekać na budowę. 
Radny Pacholak  wnioskował o wycięcie drzew i krzewów w pasie drogowym drogi Racendów 
– Twardów, aby  można przejechać kombajnem. 
Sołtys Marian Żurek  zgłosił awarię wodociągu  w Twardowie  na Osadach gdzie nastąpił 
wyciek wody na działce P. Krzyżanka. 
Sołtys Żurek wnioskował o: 
- naprawę przepustu na Osadach gdzie rury leżą od wiosny, 
- wycięcie krzaków przy drodze Twardów – Racendów, 
- zatrzymanie pracowników interwencyjnych na okres zimy do wycinania krzaków i czyszczenia 
  wspólnych rowów, 
- ustawienie słupków odblaskowych przy stawku  przy drodze Twardów – Racendów i  przy  
  drodze Twardów – Kotlin w stronę posesji Szablewskiego. 
Sołtys Żurek dziękował Zarządowi Dróg Publicznych w Jarocinie za ustawienie 2 słupków 
odblaskowych przy drodze Twardów – Wola Książęca o które prosił od roku. 
Sołtys Żurek odniósł się do wzrostu opłaty za ścieki  z 6,- zł do 8,- zł od osoby na miesiąc. 
Sołtys mówił, że rolnicy zmuszeni będą założyć licznik, bo większość wody w gospodarstwie 
idzie  do inwentarza. 
 Sołtys pytał  -  kto poniesie  koszty założenia licznika? 
Wójt odpowiedział, że  zawsze ponosiła koszty założenia Gmina. 

 



12 
 

Sołtys wyliczył, że przy opłacie 8,- zł od osoby, przy rodzinie 6 osobowej opłata wzrośnie o ok. 
40,- zł kwartalnie. 
Sołtys wnosił o powiadomienie rolników o konieczności zamontowania drugiego licznika. 
Sołtys Żurek pytał – czy Gmina jest w stanie do 1 stycznia założyć liczniki  w tych wsiach gdzie  
jest kanalizacja. 
Wójt mówił, że rolnicy pobierają  wodę tak  jak każdy inny obywatel. 
Sołtys Żurek tłumaczył, że cena była porównywalna przy stawce za m3 i od osoby. Teraz gdy 
opłata od osoby wzrosła jest to różnica o ok. 20,- zł miesięcznie. 
Wójt pytał sołtysa – czy chciałby płacić wg licznika, czy wybiera od osoby? 
Sołtys Żurek prosił, aby zrozumieć, że rolnik nie może płacić za ścieki  według poboru wody, 
która idzie dla inwentarza. 
Wójt odpowiedział, że właśnie dlatego mają być liczniki.  W tej chwili opłata od osoby jest 
wyższa od opłaty za zużycie wody liczone  w metrach dlatego rolnik będzie musiał  założyć 
licznik, a rozwiązanie z zamontowaniem drugiego licznika  jest lepszym rozwiązaniem. 
Sołtys Żurek  przyznał, że tak, z tym, że trzeba rolników powiadomić, że Gmina poniesie 
koszty. 
Sołtys Beata Skowrońska  zabierając głos wypowiedziała się za zakładaniem liczników przez 
rolników, tłumacząc, że gdy ona  zmienia licznik to też ponosi koszty i jest to jasne jak słońce, a 
nie, że  za wszystko płaci  Gmina. 
Sołtys Żurek odpowiedział, że sołtys Skowrońska zabiera głos, bo nie ma w jej wsi kanalizacji 
 i nie mają kosztów. 
Wójt zwracając się do sołtysa Żurka  pytał – czy mieszkańcy korzystający z wody nie mają 
kosztów  za ścieki? 
Sołtys Skowrońska  odpowiedziała, że mają koszty wywozu. 
Sołtys Żurek dalej pytał Wójta – jak powiadomić rolników  na tych wsiach gdzie jest kanalizacja  
czy każdy prywatnie ma zakładać licznik, czy raczej Gmina powinna założyć? 
Wójt odpowiedział, że osobiście powiadomi   jak sprawa będzie rozwiązana  na następnym 
posiedzeniu komisji bądź sesji. 
Radny Stefan Taczała  wnioskował o: 
- wycięcie krzaków  przy drodze powiatowej Parzew – Strzydzew, 
- naprawę drogi przy firmie PAULA w Parzewie, 
- odwodnienie drogi przy posesji Jabłczyńskiego w Racendowie, gdzie przy opadach jezdnia 
  jest całkowicie zalana, 
- remont drogi Racendów – Parzew  w latach 2012 – 2013 . 
Wójt odpowiedział, że pracownicy z  Gminy będą wycinać krzaki przy drogach powiatowych po 
zakończeniu wycinania krzaków przy drogach gminnych. 
Co do zalewania  drogi w Racendowie  Wójt przypomniał, że  przy drodze tej był kiedyś rów       
i  wodę można było odprowadzić. 
Radny Taczała przyznał, że był ale jest obecnie zawalony jak określił. 
Radny Włodzimierz Szymkowiak: 
- apelował o rozebranie ciepłociągu  z ZPOW do Szkoły w Kotlinie, 
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- wnioskował o poszerzenie jezdni ul. Konopnickiej przy wjeździe  do Szkoły, gdzie tworzą się  
  korki i są stłuczki gdy rano rodzice dowożą dzieci do szkoły i przedszkola, 
- wnioskował o naprawę jezdni przy studzience kanalizacji deszczowej na ul. Norwida, a  
  Kościuszki, 
- prosił , aby używając nazwy Rymarkiewicza i Wawrzyniaka pisać Ks. Rymarkiewicza 
   i Ks. Wawrzyniaka. 
Wójt odpowiedział, że przy ul. Konopnickiej jest szerokie pobocze, można obniżyć krawężnik        
i wyłożyć teren kostką brukową. 
Radna Jolanta Urbaniak  wnioskowała o: 
- naprawę lamp oświetlenia ulicznego przy ul. Powstańców Wlkp. od nr 9 do nr 11 i przy  
  wjeździe do Banku Spółdzielczego, 
-  naprawę drogi powiatowej w Orpiszewku na zakręcie w kierunku pałacu i innych dróg 
   powiatowych, po objeździe tych dróg przez radnych Rady Powiatu, o czym informował na  
   poprzedniej sesji radny Walenty  Kwaśniewski. 
Radna Urbaniak pytała – co dzieje się z hydrantem w Kurcewie i czy były interwencje w tej 
sprawie? 
Wójt odpowiedział, że były interwencje w dwóch miejscowościach. 
Radny Jerzy Szymczak  wnioskował o uaktualnienie nazw ulic, informując, że nie wszystkie 
mają oznakowanie, w tym  ul. Ko łłątaja. 
Radny Maciej Skowron wnioskował o  udrożnienie przepustu na drodze Kotlin – Racendów na 
Bączewiu gdzie osunął się kamień  przez co powstało wgłębienie. 
Wójt po informował o zgłoszeniu do naprawy przepustu w kierunku Sławoszewa. 
Radny Bogdan Pacholak wnioskował o zwiększenie placu postojowego przy ul. Ks. 
Rymarkiewicza, przy zjeździe z ul. Poznańskiej  przez usunięcie lub zmniejszenie istniejącej  
wysepki. 
Radny Stefan Taczała pytał – co dzieje się z wodą w Kurcewie? 
Wójt odpowiedział, że była awaria. 
Radny Szczepan Szymczak informował, że mostek na skrzyżowaniu dróg Magnuszewice – 
Prusy jest „zajechany” przez Zakład Rolny w Magnuszewicach. 
 
ad.12 Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych zgłoszone na XII sesji Rady. 
                       Wójt  odpowiadając na zgłoszone interpelacje i wnioski poinformował, że: 
- wnioski dotyczące dróg powiatowych przekazano do Zarządu dróg Powiatowych w Jarocinie 
  skąd oczekuje na odpowiedź,  
- wniosek o modernizację stadionu przy Szkole Podstawowej w Kotlinie  oraz o wykonanie 
  dojścia do placu zabaw z kostki brukowej przesłano  dyr. Szkoły Podstawowej w Kotlinie o 
  rozpatrzenie wniosku przy opracowaniu planu finansowego na rok 2012, 
- o doposażenie boiska Orlik ze środków Ministerstwa Sportu  i o środki na zatrudnienie  
  animatora sportu  Gmina ubiegać się będzie po  uzyskaniu decyzji na użytkowanie obiektu, 
 
  -  wnioski o remont szatni i nowe ławki na boisku sportowym w Magnuszewicach zostaną  

 



14 
 

      rozpatrzone przy opracowaniu projektu budżetu Gminy na 2012 rok, 
-  wniosek  o budowę  drogi Racendów – Lubinia Mała  rozpatrywano przy wyborze drogi  
    transportu rolniczego, 
- wniosek o wycięcie 4 drzew rosnących na poboczu drogi gminnej Twardów – Kotlin  jest 
   w trakcie załatwiania, dokonano oględzin drzew, przygotowano mapy i sporządzony 
   zostanie wniosek do Starostwa Powiatowego w Jarocinie o wydanie decyzji na wyci ęcie 
   drzew, 
-  powtórzenie  bezpłatnych  badań płuc  jest możliwe po złożeniu przez Gminę pisma do 
   Wojewódzkiego Specjalistycznego Zespołu  Zakładów Opieki Zdrowotnej Chorób Płuc 
    i Gruźlicy w Poznaniu na  początku roku 2012, 
-  na wniosek o naprawę drogi  nr 11 w miejscowości Wyszki Generalna Dyrekcja Dróg 
   Krajowych i Autostrad  Rejon w Środzie Wlkp.  odpowiedziała, że stwierdzono minimalne 
   zaniżenie nawierzchni, które nie wpływa na bezpieczeństwo ruchu drogowego, 
-  pozostałe wnioski zgłoszone przez radnych w tym: o ustawienie tabliczki z numerem domu 
   w Magnuszewicach, o wykoszenie na skrzyżowaniu w Racendowie, naprawienie 
    nawierzchni  przy studzience kanalizacyjnej na ul, Norwida , o w wybudowanie  muld na ul.  
    Norwida i Słowackiego  zostaną rozpatrzone w terminie późniejszym z uwagi na prace  
    związane z budową chodnika przy drodze nr 11  w Kotlinie i utwardzeniem placu przy  
    świetlicy w Wysogotówku. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak nie zgadzał się z odpowiedzią w sprawie naprawy drogi nr 11      
w Wyszkach mówiąc, że należy sprawdzić jaki jest hałas gdy przez miejsca wskazane przez 
niego przejedzie samochód  tir. 
 
ad.13 Zamknięcie obrad. 
                       Przewodniczący Rady zaprosił wszystkich obecnych na sesji na uroczystą sesję 
Rady Gminy jaka odbędzie się w dniu 10 listopada br. o godz. 1100 w Gimnazjum w Woli 
Książęcej z okazji Święta Niepodległości. 
Przed sesją w kościele parafialnym w Twardowie o godz. 1000 odbędzie się msza święta. 
Na sesję można będzie dojechać autobusem, który będzie o   godz. 945 na  parkingu przy 
Urzędzie Gminy. 
Przewodniczący poinformował, że w przypadku gdy nie będzie konieczności odbycia części 
roboczej sesji  nie będą wysyłane zaproszenia na piśmie. 
                        Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że z dniem 1 listopada br. 
odchodzi z pracy  dyrektor Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych w Kotlinie Sławomir 
Wąsiewski były radny Rady Gminy Kotlin, były radny Rady Powiatu, były starosta jarociński, a 
obecnie dyrektor ZOPO. W związku z tym , że nie ma Go na dzisiejszej sesji Przewodniczący 
poinformował, że uda się do ZOPO podziękować dyrektorowi Wąsiewskiemu w imieniu Rady 
za pracę i  za współpracę  i jeżeli radni lub sołtysi zechcą też wziąć w tym udział to zaprasza. 
Przewodniczący powiedział, że byłoby  nietaktem gdyby tego nie uczynili.  
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Wójt wyjaśnił, że dyr. Wąsiewski  jeszcze  pracuje i będzie w poniedziałek w Urzędzie Gminy    
i przekaże Mu  stosowne podziękowanie.   Przewodniczący Rady powiedział, że    jeżeli 
będzie taka potrzeba, to może uczestniczyć w tym  spotkaniu. 
                        Dziękując wszystkim za udział Przewodniczący Rady zamknął XIII sesję Rady 
Gminy Kotlin. 
 
 
 
Protokółowała: Paterczyk K.                                               Komisja Rewizyjna:  
 

1. Przewodnicząca Jolanta Urbaniak……………………………… 
 

2. Członek  Czesław Smoliński …………………………………….. 
                                                               

3. Członek  Mirosław Twardowski  ………………………………. 
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